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غربی ها همچنان که می گفتند ما پرونده برجام را کنار 
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بود که ما بر روابط نظامی ایران و روسیه تمرکز می کنیم 
. قبل از آن می گفتند که ما بر مسائل داخلی ایران تمرکز 
می کنیم. یعنی پــس از این که تحــولات داخلی ایران 

کاهش یافت و فروکش کرد و ...
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محمدرضا عارف در نامه به رئیس جمهور:

اخراج استادان متوقف شود
    نوبت احترام به آزادی بیان در دانشگاه هاست

    تمامی احکام و محدودیت های صادرشده ملغی شود
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رئیس جمهور:
کاشت یک میلیارد درخت اقدامی ارزنده  برای محیط زیست است

آرمان ملی: رئیس جمهور طرح کاشت یک 
میلیارد درخت طی چهار سال در سراسر کشور 
را از جمله اقدامات بسیار خوب و ارزنده در زمینه 
حفظ منابع طبیعی، غنی سازی جنگل ها و ایجاد 
پارک های جنگلی در راستای حفظ محیط زیست 
و توسعه پایدار در کشور دانست.  سید ابراهیم 
رئیسی صبح دیروز دوشنبه در حاشیه مراسم روز 
درختکاری در سخنان کوتاهی حفظ منابع طبیعی، 
غنی سازی جنگل ها و ایجاد پارک های جنگلی را سه 
اقدام مهم در حفظ محیط زیست و توسعه پایدار در 
کشور خواند و گفت: طرح کاشت یک میلیارد درخت 
طی ۴ سال در سراسر کشور، از جمله اقدامات بسیار 
خوب و ارزنده در این زمینه است. بر اساس این 
طرح هر ایرانی باید سه درخت بکارد. رئیس جمهور 
همچنین اقدامات انجام شده در باغ ملی گیاه شناسی 
و اصلاح و ذخیره ژنتیکی گونه های مختلف گیاهی 
را از جمله اقدامات ماندگار و تاثیرگذار در افزایش 
تولید و ارتقای کیفیت محصولات کشاورزی و 
دستیابی به خودکفایی کشور در زمینه بذر دانست 
و از پژوهشگران، محققان و متخصصین کشاورزی 

در این مرکز قدردانی کرد. رئیس جمهور با اشاره به 
گزارش وزیر اطلاعات از بررسی و پیگیری مسئله 
مسمومیت تعدادی از دانش آموزان در برخی شهرها، 
بر لزوم پیگیری این موضوع و اطلاع رسانی دقیق و 
به موقع دستگاه های مربوطه برای رفع نگرانی های 
مردم تاکید کرد.  دکتر سید ابراهیم رئیسی در 
۱۴ اسفند( هیأت دولت، با  جلسه روز یکشنبه)
اشاره به گزارش وزیر اطلاعات از بررسی و پیگیری 
مسئله مسمومیت تعدادی از دانش آموزان در برخی 
شهرها، اظهار داشت: توطئه جدید دشمن برای 
ایجاد دلهره در دل دانش آموزان، فرزندان عزیز 
و والدین آنها جنایت و اقدامی ضد بشری است. 
رئیس جمهور با تاکید بر لزوم پیگیری این موضوع 
و اطلاع رسانی دقیق و به موقع دستگاه های مربوطه 
برای رفع نگرانی های مردم، گفت: این اقدام حلقه ای 
دیگر از زنجیره  توطئه های دشمن است که برای 
التهاب آفرینی در جامعه و تشویش اذهان عمومی 
و هراس افکنی در میان فرزندان این مرز و بوم انجام 
گرفته و باید ریشه یابی و با آن برخورد جدی شود. 
دکتر رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود با 

اشاره به سفر اخیرش به استان بوشهر و اهمیت 
نقش دریا در توسعه اقتصادی و ظرفیت های کشور 
در این زمینه، درآمد فعلی کشور از اقتصاد دریا را 
غیرقابل قبول دانست. رئیس جمهور همچنین بر 
لزوم تشکیل کارگروهی برای رصد و هماهنگی 
فعالیت دستگاه ها در اجرای سیاست های مربوط 
به فعال کردن اقتصاد دریا زیر نظر معاون اول تاکید 
کرد.  اهتمام جدی برای تحقق وعده های دولت 
و تسریع در ارائه لایحه قانون برنامه هفتم توسعه 

به منظور ارسال به مجلس شورای اسلامی از دیگر 
تاکیدات رئیس جمهور در جلسه دیروز هیأت 
وزیران بود. رئیس جمهور در ابتدای این جلسه با 
تبریک اعیاد شعبانیه به ویژه ولادت با سعادت منجی 
عالم بشریت، حضرت بقیه الله الاعظم)عج(، به تبیین 
جایگاه موعود در ادیان و مذاهب توحیدی پرداخت 
و افزود: ماه شعبان بهترین فرصت برای درک وجود 
حضرت ولی عصر)عج( و توسل و توجه به امام حیّ و 

هدایت گر بشریت است.

دشمن همیشه دشمن است

مقام معظم رهبری دیروز ابتدائا اشاره ای به 
مباحث مربوط به درختکاری داشــتند. اینکه 
توصیه متخصصان و کارشناســان این است که 
علاوه بر کاشت درخت های میوه دار باید درختان 
جنگلی و درختانی که چوب  آنها دارای اهمیت 
است نیز کاشته شوند. واقعیت این است که چه 
بسا امروز خود درخت هم جنبه اقتصادی دارد و 
بخشی از درآمد کشورها بخصوص اسکاندیناوی 
به تولید درخت برمی گردد و حتی کشورهایی 
مانند روسیه از بابت درخت چه در داخل و چه 
در امر صادرات سهم بزرگی در بازار دنیا دارند. 
لذا تاکید مقام معظم رهبری بــر این بود که با 
استفاده از کاشــت درخت به سمتی برویم که 
این درخت هــا در آینده تبدیل به ثروت شــود 
که نکته بسیار هوشــمندانه ای است. در کنار 
این موضوع هم اشاره ای به مســائل اقتصادی 
داشــتند. اینکه به هر جهت مســئولین امر به 
سمت پیداکردن راهکار لازم برای تورم و گرانی 
بروند و توجه بــه ارزش پول ملی از جمله موارد 
قابل توجهی بود که خطاب شان به مسئولین امر 
چه دولت و چه مجلس بود و تاکید بر این نکته 
که راه حل درست برای این موضوع پیدا کنند. 
راه حل درست به معنای استفاده از کارشناسان 
و صاحبنظران اســت. از آنجا که اقتصاد عرصه 
آزمون و خطا نیست که مجددا یک عده در حوزه 
اقتصاد بخواهند چرخ را خودشان اختراع کنند. 
مقام معظم رهبری در چند سال گذشته اشاره 
به این نکته داشتند که مســئولان به اقتصاد با 
نگاه علمی و برنامه ریزی و به دور از شتاب زدگی 
نگاه کنند. در اقتصاد ثبات و استمرار سیاست ها 
لازم است. یعنی یکی از بحث های ایشان در این 
فرمایش این بود که اقتصاد یک علم است و نیاز 
به برنامه ریزی دارد برای اینکــه این علم را به 
درســتی اجرا کنید و اقتصاد کشور را به سمت 
ثبات ببرید و این ثبات استمرار داشته باشد و نه 
اینکه مقطعی باشد. لذا برای این مهم و سرانجام 
نیاز به این هست که مدیرانی مجرب، کارآمد، 
آگاه و متعهد مسئولیت های اقتصادی را برعهده 
داشته باشند. در خبرها داشتیم که دولت اشاره 
کرده بود که تا چهار مــاه آینده آثار تصمیمات 
اقتصادی خودش را نشان می دهد و وزیر اقتصاد 
بر این نکته صحه گذاشــت که سال آینده تورم 
کاهش پیدا می کند. امیدواریــم این فرمایش 
رهبری درخصوص مســائل اقتصادی بالاخص 
ارزش پول ملی، تورم و رکــود با صحبت هایی 
که مسئولین اجرایی می کنند به یک سرانجام 
خوبی منتهی شود و سال آینده سال خوبی برای 
کشور باشد همانطور که مسئولین قول دادند و 

مصاحبه کردند. به گونه ای نباشد که مثل ادوار 
سال های گذشــته هر ســال بدتر از سال های 
قبل بوده. امیدواریم ســال آینده همراه با ثبات 
اقتصادی و ثبات ارزش پول کشــور باشــد. در 
عین حال که ثبات اقتصادی باشد سرمایه گذار 
خارجی و داخلی هــم رغبت می کند که در این 
جریان سرمایه گذاری داشته باشند. در عین حال 
اگر بناست اقتصاد موفقی داشته باشیم، اقتصاد 
موفق به اقتصادی اطلاق می شــود که تولید در 
آن جامعه در جریان و پویا باشــد. اگر این اتفاق 
را در سال آینده شاهد باشیم، می توانیم بگوییم 
که سال خوبی را پیش رو خواهیم داشت منتها 
مدبرانه و با استفاده از کارشناسانی کارآزموده و 
باتجربه و صاحبنظران در این حوزه و اگر احیانا 
انتقادی مطرح است مورد توجه قرار گیرد. نکته 
فرمایش بعدی مقام معظــم رهبری در ارتباط 
با مسمومیت های مدارس بود که فرمودند یک 
جنایت و غیرقابل اغماض است و در عین حال 
وقتی مسببین دستگیر شوند و مشخص شود که 
- به اعتقاد بنده امربر اربابانشان در خارج از کشور 
هستند- هیچ گذشت و رافتی در حق شان انجام 
نخواهد گرفت. از ســوی دیگر پلیس هم اعلام 
کرده که گشت های ویژه مراقبت در مکان های 
مورد نظر در مدارس داریم. منتها باید این توجه 
را داشته باشیم که دشمن همیشه دشمن است 
و باید او را از نفــس انداخت. نیروهای اطلاعاتی 
و امنیتی باید دشــمن را از نفس بیندازند. آنها 
دشمنی خودشان را هیچگاه پنهان نمی کنند و 
همچنان این دشمنی را با ما چه اروپایی ها و چه 
آمریکایی ها دارند. معتقدم هدف دشمن بزرگتر 
از مسمومیت مدارس است و آنها به دنبال یک 
کار بزرگتر هستند و ما باید مراقبت های لازم را 
داشته باشیم. متولیان امر باید هوشیار باشند. آنها 
موضوع مدارس را دستمایه کار خودشان شروع 
کردند برای اینکه کارهای دیگری را کلید بزنند. 
از این رو مسئولین اطلاعاتی و انتظامی کشور با 
درایت روی این موضوع توجه داشته باشند چرا 
که آنها احیانا به بهانه موضوع مســائل مدارس، 
سراغ اتفاقات بزرگتری خواهند رفت که به زعم 
خودشــان رقم بزنند. به هر صورت امیدوارم که 
این دسته موضوعات که توسط عوامل خارجی 
و گاهی داخلی انجام می شود و علیه مردم است، 
هرچه زودتر به پایان برسد و کشور در یک آرامش 
قرار بگیرد. دشمن نمی خواهد ایران به آرامش 
برســد و به دنبال این هســتند و در عین حال 
روزی شان در این است که ایران را آرام نبینند. 
آنها به دنبال تنش هســتند که فضا را مسموم 
نگه دارند. ما هم باید ید واحد باشــیم و در عین 
حال مراقبت داشته باشیم، هوشــیار باشیم و 
اجازه ندهیم که این اتفاقات جاری و ساری شود 
که منجر به این شود که خدای ناکرده اتفاقاتی 

بیفتد که به نفع کشور و مردم نباشد. 

امیررضا واعظ  آشتیانی
فعال سیاسی

حل همزمان پرونده هسته ای و مسائل آژانس

سفر گروسی، دبیرکل آژانس به ایران 
از منظر رسانه ها سفر مثبتی ارزیابی شد 
اما از میان صحبت های گروسی می توان به 
این نتیجه رسید که احتمالا ایران و آژانس 
نتوانسته اند تمامی مسائل باقی مانده را حل 
و فصل کنند با این وجود نمی توان اینگونه 
تحلیل کرد که ایران و آژانس به راهکارهایی 
برای حل برخی  موارد در پرونده هسته ای 
ند. ادبیات آقای  ایران در آژانس نرسیده ا
گروسی در درون ایران ملایم تر از ادبیات 
آقای گروسی در خارج از ایران بود و می توان 
این تفاوت بیان آقای گروسی را درک کرد 
اما با این وجود توافقاتی بین ایران و آژانس 
صورت گرفته است که رویکرد آقای گروسی 
به طور کلی منفی نیست. حال باید در انتظار 
بود که گزارش آقای گروسی به آژانس 
بین المللی انرژی اتمی چگونه خواهد بود. نوع 
گزارش دهی آقای گروسی می تواند بر نظرات 
شورا تاثیر بگذارد. اگر اظهار نظر آقای گروسی 
نتواند شورا را راضی کند که پرونده هسته ای 
ایران گامی به جلو رفته است و خواسته های 
آژانس از سوی ایران در حال اجراست،آنگاه با 
توجه به اینکه شورای حکام هر سه ماه یکبار 

تشکیل جلسه می دهد، ممکن است تصمیم نه 
چندان مثبتی علیه ایران گرفته شود. از این 
رو اگر آژانس چنین تصمیمی بگیرد می توان 
به این نتیجه رسید که گزارش آژانس گزارش 
رضایت بخشی نبوده و آمریکا و کشورهای 
اروپایی از سفر آقای گروسی به تهران رضایت 
نداشتند. در صورت غیرسازنده بودن گزارش 
آقای گروسی و رای و نظر شورای حکام امکان 
اینکه پرونده ایران به شورای امنیت سازمان 
ملل ارجاع داده شود، دور از ذهن نیست. 
در این صورت ممکن است تحریم های قبل 
از سال 20۱5 با مکانیزم ماشه علیه ایران 
اجرایی شود. در این مرحله  کار سخت خواهد 
شد و بعد از قطعنامه های مکرر  شورای امنیت 
ممکن است پرونده ایران بار دیگر به ذیل فصل 
هفتم منشور سازمان ملل برود که  چنین 
وضعیتی برای تهران و حتی منطقه مطلوب 
نخواهد بود. از این منظر پیشنهاد این است که 
تهران دیپلماسی ویژه ای را در این زمینه آغاز 
کند و به  رفتار دیپلماتیک خود شتاب بدهد 
تا هم پرونده هسته ای و هم  مسائل مربوط به 
برجام و بازگشت به آن توام با یکدیگر حل و 
فصل شود. چرا که برجام و پرونده های آژانس 
در هم تنیده شده است. آمریکا و اروپا این 
روزها رویکرد مثبتی با  برجام ندارند از این  
منظر نمی توان بدون حل و فصل هر دو پرونده 

با هم دیگری را حل و فصل کرد.

 علی بیگدلی
  کارشناس روابط بین الملل

بحران مسمومیت دانش آموزان و نقش رسانه ها

این روزها بحران  مسمومیت دانش آموزان در 
کشور و ابعاد ناشناخته   آن نگرانی ایجاد کرده است.  
بحران دو نوع است؛ یکی بحران های طبیعی مثل 
سیل و زلزله و توفان و... دیگر بحران هایی که به 
دست بشر ساخته می شود. بحران گاهی اجتماعی 
  . . و یا سیاسی یا یک مسئله بین المللی است و.
اما بحران، چه طبیعی باشد چه دست ساز بشر،  
نیاز به مدیریت دارد و نقش رسانه ها در مدیریت 
رسانه ها  است.   اهمیت  قابل  بسیار   بحران ها 

بعد از بحران با آگاهی  و مدیریت و دروازه بانی خبر و 
اطلاع رسانی دقیق به حل بحران کمک می کنند. شاید 
بگویید رسانه سرش برای بحران درد می کند. درست 
است، بحران از نگاهی برای رسانه یک فرصت است. 
رسانه می تواند برای جذب مخاطب از بحران  استفاده 
کند  اما بدون  رسانه، مدیریت بحران هم امکان 
نخواهد داشت. باقر امیری در مقاله ای درباره بحران 
و مدیریت بحران و نقش رسانه ها  می نویسد: کارکرد 
رسانه ها متناسب با هر یک از نیازهای در مرحله پیش 
از بحران، شامل آموزش مصون سازی، آگاه سازی 
و دیده بانی، مرحله حین بحران شامل خبررسانی، 
دروازه بانی و همراه سازی و مرحله پس از بحران شامل 
 پاسخ طلبی، تحلیل گری و آرامش بخشی است.

و  نباید خبرنگاران  بحرانی  اینکه، در هر  مهم 

روزنامه نگاران را به صرف دادن خبر و گزارش مقصر 
شناخت.در خبرها خواندیم: سید علی طباطبایی از 
سایت قم نیوز که خبرهای مسمومیت دانش آموزان 
قمی را گزارش می کرد؛ بازداشت شده است.از چند 
و چون پرونده ایشان مطلع نیستم اما واقعاً خبرنگار 
یک رسانه وظیفه اش دادن خبر و گزارش است و 
حل بحران هم به دوش رسانه و خبرنگار است.دردم 
از یار است و درمان نیز هم... بنابراین اشتباه نکنیم 
رسانه دشمن  نیست. رسانه، حلقه   واسطه  بین 
مردم و حکومت است... در ضمن کارشناسان رسانه 
معتقدند: رسانه از بحران اثر می پذیرد و بر بحران اثر 
می گذارد!رسانه، نماینده افکار عمومی است و بازتاب 
دهنده افکار عمومی است.  جالب است بدانید بحران 
وقتی بحران نام می گیرد که افکار عمومی و رسانه ها 
به آن توجه کنند اما  اگر رسانه ها کمک کنند به 
حل بحران و مدیریت آن  با آگاهی و اطلاع رسانی 
دقیق  دهان شایعه  قفل خواهد شد  و روشنگری 
اتفاق خواهد افتاد. هم اکنون در ماجرای مسمومیت 
دانش آموزان هم رسانه ها به عنوان نماینده افکار 
عمومی خواسته های مردم را باید بازگو کنند. بعد با 
کمک کارشناسان راه هایی برای کم شدن خسارات 
را بررسی کنند با مسئولان درباره مقصران این 
ماجرا حرف بزنند. بحث  هایی با روانشناسان برای 
 کمک به دانش آموزان و خانواده ها داشته باشند. 

نگاهمان را نسبت به رسانه تغییر دهیم. این روزها 
رسانه های داخلی می توانند نقش مهمی داشته باشند 

و به حل بحران کمک کنند. 

فریبا خانی
 نویسنده و روزنامه نگار
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رئیس قوه قضائیه:

 عوامل مسمومیت 
 دانش آموزان 
 مفسد فی الارض 
هستند

»آرمان ملی« به بررسی تاثیر تحریم ها بر صنایع مادر کشور می پردازد؛

مرگصنایعدرسایهسنگینتحریمها
مدیرعامل شرکت صنعت و معدن غدیر: به دلیل تحریم ها بسیاری از کشورهای اروپایی با نیاز به 
محصولات فولادی خاص که از تکنولوژی برتر بهره می برند از فهرست واردکنندگان ایران خارج 
شده اند و این به این معنی است که به تدریج از گروه مجهز به تکنولوژی برتر دنیا خارج شده ایم که 

رویکرد خوبی برای صنعت کشور محسوب نمی شود

آرمان ملی : فشار تحریم بر حوزه های مختلف باعث توقف برخی از بنگاه های خرد و کلان اقتصادی و از خط تولید خارج 
شدن برخی از صنایع شده است. برخی از مسئولان معتقدند تحریم ها باعث می شود تا صنایع و اقتصاد کشور فرصت طلایی 
رقابت با دیگر کشورهای در حال توسعه در صنایع و معادن را از دست بدهند و رتبه های خوب تولید و صادرات در صنایعی 
مانند صنعت فولاد و دیگر بخش های بهره برداری از معادن را به دیگر کشورها بسپارند و درآمدی که می توانست رونق و ...

     نتیجه اقتصاد تک محصولی، وضعیت کنونی کشور است   
     که در زمینه های ارزش پول ملی و تورم و گرانی    

   دارای مشکلات است    
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خط »اتهام« رسانه  دلواپسان، علیه »آخوندی« و »عبدی«

 کیهان خواستار بازجویی از اصلاح طلبان 
به بهانه مسمومیت ها شد

صفحه 3

بازارپوشاکشبعیددرانحصارقاچاقچیان
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سیاهبازان
     نگاهی به تاریخچه    

    سیاه بازی  و سیاه بازان   
    در ایران به مناسبت   

    این روزهای سال    

 مقام معظم رهبری در روز درختکاری موضوع مسمومیت دانش آموزان 
را یک جنایت بزرگ و غیر قابل اغماض دانستند

اشدمجازات
برایمسببانوعاملان
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